
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr XII/2025 

XII sesja w dniu 16 stycznia 2025 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady XII sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 16:00 Przewodniczący Rady 

Gminy w Orońsku Pan Jarosław Molenda witając Radnych, Wójta Gminy Pana Sylwestra 

Różyckiego, Skarbnik Gminy Panią Dianę Czubak, Sekretarz Gminy Panią Monikę Czubak 

oraz wszystkich biorących udział w obradach. Obrady zakończono o godz. 16:10 tego 

samego dnia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał Panią Martę Gruszczyńską. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 15 Radnych, co 

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Małgorzata Burek 

2. Emil Gawin 

3. Monika Głuch 

4. Julita Grduk 

5. Wiesława Kaczyńska 

6. Michał Kapusta 

7. Paweł Matysiak 

8. Mariusz Mirecki 

9. Jarosław Molenda 

10. Grzegorz Siemieniec 

11. Adam Stańczyk 

12. Mariusz Wojcieszak 

13. Bożena Wojtyniak 

14. Artur Zasada 

15. Bogdan Zdon 

 



2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś wnioski do porządku obrad? 

Nikt nie zabrał głosu, w związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, 

że nie ma potrzeby głosowania porządku obrad. 

 

3. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli 

nieruchomości na terenie gminy Orońsko; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy Pana Sylwestra Różyckiego 

o zreferowanie projektu uchwały. 

 

Pan Sylwester Różycki: Szanowni Państwo, odnośnie zastosowania zadań naprawczych 

uchwały, to jest nic innego jak wpisanie do kalkulacji osób, które nie deklarują 

segregowania odpadów. Zgodnie z ustawą nie ma czegoś takiego jak możliwość wyboru 

nie segregowania, tylko jest obowiązek wszystkich mieszkańców i właśnie chodziło o tych 

9 mieszkańców, którzy byli brani pod uwagę jako że będą deklarować, że nie będą ich 

segregować. Stawki zostają na tym samym poziomie. Tak jakby ta kara, która w razie 

wykrycia osób, które nie będą segregować odpadów, po dwóch upomnieniach będą 

w drodze decyzji administracyjnej Wójta Gminy Orońsko obciążeni karą trzykrotności 

podstawowej składki. I to są właśnie te błędy, ten błąd w uchwale funkcjonował od 2019 

roku. Nadzór prawny do tej pory nie wychwycił, ale jak to bywa przy zmianie, tak jak to 

było w tym przypadku, zostało na to zwrócone uwagę i z tego powodu się tutaj dzisiaj 

spotykamy. 

Pan Jarosław Molenda: Okej dziękuję bardzo. Czy są pytania? Komisja Budżetowa 

obradowała również w tej sprawie. Bardzo bym prosił Pana Przewodniczącego Pana 

Radnego Matysiaka o zreferowanie. 

Pan Paweł Matysiak: Panie Przewodniczący Wysoka Rado, Panie Wójcie, Komisja 

Budżetowa zapoznała się ze zmianami, których dotyczy ta uchwała. Wyraziła opinię 

pozytywną na temat tej uchwały. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Radnych jeszcze ma jakieś dodatkowe 

pytania? Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 



komunalnymi, wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli 

nieruchomości na terenie gminy Orońsko 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XII/69/2025 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 16 stycznia 2025 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Orońsko została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

b) powołania Komisji Inwentaryzacyjnej do spraw komunalizacji mienia; 

 

Pan Jarosław Molenda: Panie Wójcie króciutko, to jest techniczna sprawa? 

Pan Sylwester Różycki: Tak, dokładnie, techniczna sprawa. Zmiana członka komisji. 

Zmienił nam się przewodniczący. Komisja ma na celu nic innego jak komunalizację 

nieruchomości. No tutaj już udało nam się skomunalizować do tej pory, od objęcia urzędu, 

dwie nieruchomości. Jedna no to jest właśnie przylegająca do mostu w Dobrucie, ta droga 

nie była nasza tylko Skarbu Państwa, udało się ją skomunalizować, ale tutaj od razu powiem, 

że przez to nie udało nam się pozyskać środków finansowych na remont tego obiektu 

w 2024 roku, ponieważ komunalizacja nastąpiła skuteczna, tak czyli wszystkie dokumenty, 

które nam się udało zgromadzić, już były w miesiącu grudniu, a to już jest za późno, aby 

skorzystać z rezerwy celowej Państwa. A druga nieruchomość, która została również 

skomunalizowana to droga w miejscowości Ciepła, bo mniej więcej Państwo wiedzą gdzie 

były sołtys mieszka, to ta droga również nie była nasza, a już jest nasza tak. No i teraz 

kolejne nieruchomości, które są w naszym władaniu, a nie są nasze, jak między innymi 

właśnie ta hydrofornia w Chronowie, dlatego też właśnie trzeba jak najszybciej zmienić 

członka komisji, aby komisja mogła stosować stosowne wnioski do komunalizacji. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Nie widzę. 

 



Głosowano w sprawie: powołania Komisji Inwentaryzacyjnej do spraw komunalizacji 

mienia 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XII/70/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 16 stycznia 2025 r. w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej do 

spraw komunalizacji mienia została przyjęta jednogłośnie. 

 

4. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został wyczerpany. 

Podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady XII sesji Rady Gminy 

w Orońsku. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

         Protokołowała                                                          Przewodniczący Rady Gminy 

 

    Marta Gruszczyńska                                                            Jarosław Molenda 

 

 

 

 

 

 

Pełne nagranie z XII sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji”. 

http://www.bip.oronsko.pl/

